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RTS- Krizni štab: Nema novih mera, postojeće ostaju na snazi  
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Krizni štab: Nema novih mera, postojeće ostaju na snazi 

Krizni štab je došao do zaključka da sve mere koje su sada na snazi treba da se nastave i u narednom 

vremenskom periodu, rekla je nakon sednice Kriznog štaba ministarka Darija Kisić Tepavčević. Dodala je 

da opšte mere – nošenje maske u zatvorenom prostoru, poštovanje fizičke distance – daju rezultate. 

Članica Kriznog štaba i ministarka za rad Darija Kisić Tepavčević rekla je, nakon sednice Kriznog štaba, da 

su članovi štaba došli do zaključka da sve mere koje su sada na snazi treba da se nastave i u narednom 

periodu. 

Napomenula je da opšte mere – nošenje maske u zatvorenom prostoru, poštovanje fizičke distance – 

daju rezultate i apelovala na građane da se vakcinišu.  

"Zaključno sa današnjim danom, 58,2 odsto punoletnih stanovnika je vakcinisano. To jeste značajan broj. 

Značajan procenat naših građana je svesno i savesno preuzeo ulogu da grade naš kolektivni imunitet", 

rekla je Darija Kisić Tepavčević. 

Kada je reč o predstojećim praznicima, članica Kriznog štaba je poručila da su saveti isti kao i prethodne 

dve godine: 

"Da čuvate sebe, da čuvate svoju porodicu i jedino tako možemo izaći kao pobednici." 



 
 

Dodala je da su kovid propusnice dale efekta, uprkos limitiranom broju inspektora na terenu, a da će 

tehnološka poboljšanja omogućiti da se lakše utvrde da li su propusnice falsifikovane. 

"Broj pozitivnih u porastu, naročito u Beogradu"  

Članica Kriznog štaba je istakla da je broj pozitivnih u porastu, naročito na području Beograda. 

"Možemo videti da smo poslednjih nedelja imali stabilnu situaciju sa stopama incidencije koja je među 

najnižima u Evropi. Poslednjih dana, kada su u pitanju apsolutni brojevi, beležimo nešto veći broj, 

pogotovo na području Beograda", kazala je Darija Kisić Tepavčević. 

Naglasila je da procenat pozitivnosti lagano raste – sa 8,2 odsto prethodnih dana na oko 10 procenata. 

"Neko će da kaže da to u procentualnim brojevima i jedinicama nije tako veliko povećanja, ali bojimo se 

da to nije početak nekog velikog povećanja, pogotovo na području Beograda", navela je ona. 

Dodala je da se odluka da zimski raspust ne počne ranije pokazala ispravnom. 

"Ono što se pokazalo da je bila apsolutno ispravna odluka koju smo doneli na poslednjoj sednici Kriznog 

štaba da ne dođe do ranijeg nastupanja zimskog raspusta, jer smo videli da se u školskoj sredini održala 

stabilna situacija, čak je zabeležen i pad. Dobro je što već za dva dana počinje školski raspust koji traje tri 

nedelje", navela je Darija Kisić Tepavčević. 

Ona je istakla da se u nastupajućem periodu održavaju različite proslave i mnoge slave, podsetivši da je 

omikron soj koronavirusa nedavno detektovan i u Srbiji. 

"Moramo da budemo svesni da je virus tu, da od pre par dana smo zvanično detektovali prisustvo 

omikron soja koronavirusa, za koji je pokazano do sada da se značajno brže širi u odnosu na druge 

dosada poznate sojeve koronavirusa", navela je članica Kriznog štaba. 

Napomenula je da nije bilo velikih istraživanja, a da su neki podaci pokazali da većina zaraženih omikron 

sojem ima blaži oblik bolesti. 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

SZO UPOZORAVA! Omikron može da BLOKIRA ZDRAVSTVENE SISTEME 

Svetska zdravstvena organizacija (SZO) upozorava da bi pacijenti zaraženi omikron sojem korona virusa 

mogli da preplave zdravstvene ustanove i blokiraju zdravstvene sisteme. 

Predočava se da bi širenje nove varijante korona virusa moglo da izazove preopterećenost zdravstvenih 

sistema, iako rezultati stručnih studija sugerišu da su kliničke slike kod inficiranih omikronom blaže, 

prenosi londonski dnevnik Gardijan. 

Iz SZO su potvrdili da su infekcije omikronom praćene nešto blažom formom bolesti, ali upozoravaju da 

će i dalje biti veliki broj hospitalizacija, posebno među nevakcinisanim pacijentima, što bi moglo da 

izazove rasprostranjene poremećaje u zdravstvenim sistemima širom sveta, ali i u drugim kritičnim 

službama. 

Medutim, stručnjaci SZO ukazuju i da je u Južnoj Africi, zemlji u kojoj se 24. novembra prvi put pojavila 

nova varijanta virusa, evidentirano smanjenje od 29 odsto stope zaražavanja omikronom. 

 

 

 



 
 

 

 

"KOVID JE DONEO VELIKE ŠOKOVE I PACIJENTIMA I MEDICINARIMA" Načelnik klinike za psihijatriju 

objašnjava kako se izboriti sa strahom u doba pandemije 

Depresija kod ljudi je tokom borbe s kovidom porasla za 30 a anksioznost za 60 odsto, upozorio je 

Vladimir Diligenski, načelnik Odeljenja za kliničku psihijatriju KBC "Dragiša Mišović". Objasnio je da je 

strah, u osnovi, strah od smrti i da ljudi koji su bili na kovid odeljenju znaju da je to neverovatna situacija. 

Svi se, kako kaže, nadamo da će ovo čudo stati, ali ćemo, ako ne stane, morati da se borimo kao i do 

sada na sve moguće načine. 

Neuropsihijatar, profesor Vladimir Diligenski, koji je dve godine u crvenoj zoni pomagao pacijentima i 

kolegama, izjavio je za RTS da je to isuviše dug period kada su ljudi bili u veoma stresnim situacijama – 

svaki dan sa najtežim pacijentima. 

morati da se borimo kao i do sada na sve moguće načine.Neuropsihijatar, profesor Vladimir Diligenski, 

koji je dve godine u crvenoj zoni pomagao pacijentima i kolegama, izjavio je za RTS da je to isuviše dug 

period kada su ljudi bili u veoma stresnim situacijama – svaki dan sa najtežim pacijentima. 

Iako je sada malo resterećenije, ostale su posledice. 

"Dugo je trajalo i, nažalost, ne vidi se ni kraj. Ljudi su premoreni i sad ih teramo da malo odu na odmor. 

Posao je bio izuzetno težak u bliskom susretu sa smrću. Pokušavamo da se vratimo u normalu ali se tu 

srećemo s anksioznošću", rekao je Diligenski. 

Dodao je da svi koji su dugo bili pod dugim stresom postaju anksiozni, te precizirao da govori i o 

medicinskom osoblju i o pacijentima. 



 
 

"Jako puno ima obaveza i prema ljudima koji su u procesu oporavka od kovida", dodao je profesor. 

Strah od smrti 

Naglasio je da je depresija porasla za 30, a anksioznost za 60 odsto. 

Svi ti strahovi, čak i strahovi koji su vezani za anksioznost i panični poremećaj su, kako je objasnio 

neuropsihijatar, u osnovi strah od smrti, tako da je negde, poslednja instanca upravo strah od smrti. 

Navodi da se ljudi, koji su ugroženi životno, plaše i strepe, a strepnja je najgora moguća emocija. 

Objašnjava da čovek vrlo teško podnosi kad razmišlja kako će da bude, i šta sve može da mu se desi i 

situacija se pogoršava. 

"Prvo što ne možete da spavate, s druge strane pojačavaju vam se telesni simptomi napetosti, lupanje 

srca, nemate dovoljno vazduha, podrhtavate, ne spavate. Znači, svi mogući simptomi se pojačavaju i 

ulazite u stanje koje je blisko panici", kaže profesor. 

Kada se uđe u paniku, koja je iracionalna stvar, to ne može da se kontroliše. 

"Baš u tom trenutku imate neposrednu ideju da ćete umreti, da ćete izgubiti kontrolu nad sobom. Imate 

utisak kao da ludite iz razloga što se mentalne funkcije jako poremete i neke stvari baš izlaze na površinu 

koje se nikada ranije ne bi desile kod ljudi", ukazao je Diligenski. 

Anksioznost prelazi u depresiju 

Precizirao je da neko ko je anksiozan i ako to duže traje, ne može a da ne uđe u depresiju, a to znači da 

biva i depresivan i anksiozan. 

Uz to, dodaje, ide i masa drugih poremećaja kao što je poremećaj spavanja, a čim čovek ne spava 

postaje razdražljiv, nema koncentraciju, kognitivne funkcije su mu u opadanju. 

To znači da ne može da bude koncentrisan na poslu, ne donosi dobre odluke, ima tzv. pauze u 

razmišljanju, nečemu što nije konstruktivno, tako da je celo mentalno funkcionisanje onemogućeno da 

bude korisno. 

Kako kontrolisati stanje 

Diligenski savetuje da se stanje kontroliše koliko je to moguće i da uče pacijente kako da kontrolišu 

disanje i sve ostalo. 

"Ali nemate vi u svakom trenutku ljude koji su spremni i u mogućnosti da budu sa stručnjacima i oni 

moraju sami da se snalaze kako znaju i umeju. Daju se naravno i lekovi da bi se pacijenti smirili", ukazuje 

on. 

Posebno naglašava da ljudi koji su bili na kovid odeljenju znaju da je to neverovatna situacija, pogotovo 

tokom noći koliko je strah veliki. 



 
 

"Kao da je neka kolektivna panika, svi se plaše, kukaju, dozivaju. Iz straha samo može da se pogorša 

situacija, iz razloga što je disanje loše, ulazite u neke nepredviđene situacije, čak vam padaju na pamet 

neke suicidne stvari. Mi smo imali naše ekipe lekara na svim vizitama i bilo je posla", rekao je Diligenski. 

Ko je podneo najveći teret 

Naglasio je da se ne mogu nikako zaboraviti medicinske sestre koje su završile, kako je rekao, herojski 

posao, koji su radile neposredno s pacijentima koji su u teškom stanju, kojima treba i nega i koji imaju 

više bolesti, često u dramatičnim situacijama. 

"Mislim da su one ponele najveći teret i naravno lekari, prvenstveno anesteziolozi. Zamislite jednu 

medicinsku sestru koja ima troje dece, muža, treba da brine o svojoj porodici i svako veče ide u noćnu 

smenu. Ujutru dolazi neispavana, to su sve veliki šokovi", istakao je neuropsihijatar. 

Smatra da su svi platili veliku cenu, i to najviše oni koji nisu uspeli da se izbore za život, i koji su preboleli 

kovid. 

Gubitak je, ocenjuje, veliki, i ne zna ni jednu porodicu koja nije izgubila nekog bliskog ili da im je neko u 

vrlo teškom stanju, praktično invalidan. Takođe, navodi i da su stariji ljudi često ulazili u demencije posle 

preležanog kovida. 

Borba na sve moguće načine 

"Svi se nadamo za narednu godinu, da će ovo čudo da stane, dosta nam je svega ali ako ne nestane, 

moraćemo da se borimo kao i do sada na sve moguće načine. Vrlo je bitna podrška svih, svih struktura. 

Imamo porodicu, da jedni članovi imaju podršku od drugih, na radnom mestu velika tolerancija", 

poručuje Diligenski. 

Posebno naglašava važnost kulturnih događaja, kako god da se prenose, i na televiziji, jer nam je to 

duševna hrana. 

Kvalitet života je, navodi, direktno vezan samo za socijalnu komunikaciju. 

"To znači, koliko se vi družite, s kim se radujete da se vidite, znači nešto što unapred postavljate kao 

kamen temeljac. Evo, prekosutra ću videti nekoga ko je drag i vama je život lepši. Male stvari čine život, 

velike su mimo nas i ne možemo da ih kontrolišemo. 

Strašne su stvari kad neko izgubi nekog svog. Mora da se radi na toj tuzi, kako da sebi pomognu, da se s 

njima maksimalno radi", poručio je dr Vladimir Diligenski. 

 

 



 
 

 

 

Posao za 700 najboljih diplomaca medicine i srednjih medicinskih škola 

BEOGRAD - Ugovor o radu, doktorske studije ili specijalizaciju danas je dobilo 711 mladih ljudi. Među 

njima su oni koji imaju prosek iznad devet na nekom od državnih medicinskih fakulteta u zemlji, kao i 

najbolji u srednjim medicinskim školama.video icon 

Predsednik Srbije Aleksandar Vučić izrazio je danas uverenje da će država imati snage da nastavi sa 

poboljšanjem životnog standarda medicinskog osoblja, i da će lekari, medicinske sestre i tehničari moći 

da planiraju budućnost u svojoj zemlji. 

Vučić je, obraćajući se najuspešnijim diplomcima medicinskih fakulteta i srednjih škola, na svečanosti 

povodom uručivanja ugovora o radu, istakao da će mladi stručnjaci veoma brzo naučiti da je lako državi 

da u jednom trenutku jednokratno da novac, ali da kada se neko zaposli na stalno, onda se država 

obavezuje da isplaćuje plate i sve drugo 30 ili 40 godina. 

Vi ste svojim učenjem, radom pokazali da ste ispred ostalih. Zato želimo da ostanete ovde, da najbolji 

budu u Srbiji, a poruka države je da će učiniti sve da radite u boljim uslovima, objasnio je on. 

Vučić je ukazao da je kod dekana Medicinskog fakulteta Lazara Davidovića dolazio bezbroj puta boreći se 

za tuđe, ali i ponekad za svoj život. 

Ali u uslovima u kojima je radio profesor Lazar vi nećete raditi, već ćete raditi u neuporedivo boljim 

uslovima. Ne mislim da je to dovoljno, ali važno je da vidite kako možemo da idemo napred, poručio je 

on. 



 
 

Vučić je rekao da mladi medicinari koji su sada dobili ugovore nemaju samo uobičajenu odgovornost 

lekara i medicinskih sestara i tehničara, već da je pred njima mnogo više toga. 

Vi ste posebno izabrani zahvaljujući svim vašim sposobnostima, radu, trudu. Moraćete da snosite veću 

odgovornost od svih drugih, kao što ni na školovanju niste bili isti kao i drugi zbog vaše želje da budete 

najbolji. Na poslu koji dolazi vaša odgovornost će biti velika. Danas znamo svi ko ste i znamo šta 

očekujemo od vas, rekao on. 

Citirajući čuvenog lekara Alberta Švajcera - da uspeh nije ključ sreće, već je sreća ključ uspeha, i da će 

onaj ko voli ono što radi, biti uspešan, Vučić je rekao da nema ništa važnije i lepše nego da svako radi 

ono što voli i za šta se školovao. 

Preneo im je i savet koji je dobio od nekadašnjeg izrealskog premijera Šimona, i zamolio ih da ga usvoje, 

kako bi se dalje usavršavali - da mladi, ako ne rade bar dva sata dnevno, neće moći da napreduju, kao ni 

stariji, ako bar dva sata dnevno ne posvete učenju. 

"Škola nikad nije završena, morate da učite, sve što se menja u svetu, da sve što rade u svetu možete i vi 

ovde da primenite, za očuvanje zdravlja naših građana. Da uvek i sebi nosite tu vrstu posebnosti, tu 

razliku kojom treba da se ponosite i da uvek budete bolji od drugih. Nemojte da bežite od tog 

takmičenja, stavljajte visoke ciljeve, jer samo onaj ko visoko podigne lestvicu, može i da je preskoči. Ako 

je postavite nisko, ostaćete na nivou proseka, a vi to niste", poručio im je predsednik Srbije. 

Dodao je da je srećan što danas 711 ljudi dobija posao, mladih lekara, medicinskih sestara, tehničara, 

iako to, kaže, nije mali novac za državu, jer je stalna obaveza, ali je obaveza sa kojom država može da 

izađe na kraj. 

"Zajedno možemo da stvorimo uspešniju Srbiju, da napravimo da sutra imamo više novca, a to možemo 

samo uz najbolje", rekao je Vučić 

Zamolio ih je da budu vredni i posvećeni kao i do sada. 

"Želim vam sreću ovog sveta, mnogo od vas očekujemo. Uđite u te uzburkane vode rada, ali borite se 

kao do sada i još snažnije i siguran sam da ćete biti uspešni, na ponos roditelja i svih nas. Želim vam 

mnogo dobrog posla, da budete najbolji, najuspešniji, da Srbiju nikada ne napustite", poručio je 

predsednik Vučić. 

U okviru Programa zapošljavanja najuspešnijih diplomaca medicinskih fakulteta i srednjih škola, danas 

posao dobija 700 mladih - 200 najboljih diplomaca medicinskih fakulteta i 500 najuspešnijih diplomaca 

srednjih medicinskih škola. 

Najbolji diplomci medicine u Srbiji, sa prosekom 9,5 i 10, imali su priliku da kroz direktan razgovor sa 

ministrom zdravlja i direktorima zdravstvenih ustanova iskažu svoja interesovanja u pogledu 

specijalističkih studija i ustanove u kojoj će graditi svoju karijeru lekara. 



 
 

Diplomci sa medicinskih fakulteta iz Beograda, Prištine, Niša, Kragujevca i Novog Sada dobiće posao u 

nekoj od zdravstvenih ustanova i priliku za stručno usavršavanje kroz besplatnu specijalizaciju i 

doktorske studije. 

U okviru programa koji je Ministarstvo zdravlja pokrenulo 2018. godine, ukupno je u zdravstvenim 

ustanovama zaposleno 711 diplomaca medicine i 1.400 najboljih medicinskih sestara/tehničara. 

Iz ministarstva poručuju da će već početkom sledeće godine, u još jednoj akciji zapošljavanja koju 

organizuje resorno ministarstvo, i diplomci sa prosekom iznad 8 dobiće priliku da se zaposle. 

U okviru tog konkursa prijavilo se više od 1.000 mladih lekara, a kako kažu iz ministarstva zdravlja, svi oni 

biće zaposleni u domaćem zdravstvu. 

Najbolji diplomci: Prepoznat naš trud, ostvarujemo snove 

Najbolji diplomci zadovoljni su što je država prepoznala njihov trud i "neprospavane noći nad knjigom", i 

dodaju da danas dobijaju posao koji su sanjali šest godina. Najboljih 200 diplomaca sa medicinskih 

fakulteta u Srbiji dobilo je danas priliku da lekarsku karijeru započne u kliničkim i kliničko-bolničkim 

centrima u zemlji. 

U ime najboljih na svečanosti se obratila dr Milica Markagić koja je poručila da mladima program daje 

veru i vraća nadu da se prave vrednosti i dalje cene. 

"Neko je umeo da prepozna naš trud i neprospavane noći nad knjigom. Danas dobijamo posao koji smo 

sanjali pre šest godina kada smo upisivali medicinu. Danas nam je data prilika da svoje snove ostvarimo 

u željenom gradu baveći se željenom specijalizacijom”, istakla je dr Markagić. 

Ona će svoju profesionalnu karijeru započeti u KBC "Kosovska Mitrovica", na odeljenju anesteziologije. 

Pored najboljih diplomaca sa medicinskih fakulteta, ugovore je dobilo i 500 najboljih diplomaca srednjih 

medicinskih škola, a među njima je i Filip Ninković, koji će kao medicinski tehničar raditi u Institutu za 

majku i dete. 

"Zahvaljujem se Ministarstvu zdravlja i državi što su omogućili da svoje karijere započinjemo u svojoj 

državi. Ovaj program je veliki podsticaj svim kolegama koji i dalje vredno uče i rade", poručio je Filip. 

Davidović: Učinite zemlju još boljom, ostanite da radite ovde 

Dekan Medicinskog fakulteta Univerziteta u Beogradu Lazar Davidović poručio je danas mladim 

lekarima, sestrama i tehničarima, koji su dobili zaposlenje, da su oni deo najboljeg što ova zemlja ima i 

koji bi trebalo da je učine još lepšom i boljom, a za šta je potrebno da ostanu ovde. 

Davidović je kolegama poručio da je, dan kada je i sam pre skoro 40 godina dobio posao na Drugoj 

hirurškoj klinici, bio i ostao jedan od najznačajnijih događaja, ne samo u profesionalnom smislu, već zato 

što je opredelio ceo njegov život. 



 
 

"Vi ste najbolji među najboljima koji su u ovoj generaciji završili Medicinski fakultet ili Medicinsku školu, i 

ja vam najiskrenije na tome čestitam. Vaši fakulteti i škole su ponosni na vas i zbog vas", rekao je 

Davidović. 

Poručio im je da su oni deo najboljih mladih ljudi koje ova zemlja i koji bi trebalo da je u budućnosti 

učine još lepšom i boljom. 

"Da bi to bilo moguće, potrebno je da ostanete da radite ovde. Dobili ste šansu i priliku iskoristite je", 

poručio im je dekan Medicinskog fakulteta. 

Dodao je da odlazak mladih stručnjaka opterećuje zemlju već decenijama, iz mnogo razloga. 

"Novcem se ne može sve kupiti, ali može mnogo toga. Srbija vam ne može pružiti materijalne 

prinadležnosti kao najbogatije zemlje, ali vas može i mora privući da ostanete vode, na neke druge 

načine", rekao je Davidović i dodao da je jedan od njih upravo program zapošljavanja najboljih. 

Dodao je da će njegove mlade kolege početi da rade u modernim bolnicama, koje ne zaostaju za 

razvijenim svetom, dodajući da mi je žao što će, s obzirom da mu se bliži kraj profesionalne karijere za 

par godina, u novoj zgradi Kliničko-bolničkog centra Srbije kratko raditi. 

"Bolnice u kojima počinjete da radite su prestižne i to treba da vam bude čast, obaveza, privilegija, 

šansa, izazov... Oni koji to usklade biće uspešni stručnjaci", rekao je Davidović. 

Dodao je da se u Srbiji može postići potpuna profesionalna afirmacija, ne samo kada je medicina u 

pitanju. 

"Ovim zaposlenjem dobili ste najbolji pretpraznični poklon. Iskoristite praznike, a onda prionite na 

posao, da ispunite svoje ambicije, ali i ono što se od vas očekuje", poručio im je dr Davidović. 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Kon: Samo ozbiljnim merama možemo zaustaviti porast broja novozaraženih 

Epidemiolog Predrag Kon rekao je da medicinski deo Kriznog štaba za borbu protiv korone već osam 

meseci govori da je neophodno da kovid propusnice važe 24 sata, ali da oni mogu samo da preporuče 

mere. 

„Ipak, sve ostale odluke donosi vlast ove zemlje“, rekao je za Kon za današnju Politiku. 

On je, na primedbu lista da je u našu zemlju stigao i omikron soj virusa, naveo da je u poslednja tri dana 

već došlo do porasta broja zaraženih kovidom u Srbiji i da se to „ne može zaustaviti, osim ako se ne 

preduzmu ozbiljne mere“. 

„Veći porast broja zaraženih imaćemo posle novogodišnjih i božićnih praznika, a naročito u drugoj 

polovini januara. Mnogi se neće javljati lekarima u ovom periodu jer uglavnom to izbegavaju da čine u 

vreme praznika“, rekao je Kon. 

Prema njegovim rečima, „u ovoj situaciji, kada imamo okidače kao što je Nova godina, ali i činjenicu da 

virus prolazi kroz vakcinisanu populaciju, nije nerealno očekivati da će brojke koje su sada četvorocifrene 

samo postati za više hiljada veće“. 

„Zato nije nemoguće da beležimo i po 5.000 zaraženih dnevno. Čak mislim da je to realna mogućnost i 

da će tako biti do kraja janura“, rekao je Kon, navodeći da je ovo početak šestog talasa ili pik petog. 



 
 

Na pitanje o utakmicama sa ogromnim brojem navijača, on je rekao da Krizni štab to nije dozvolio. 

 


